
Zpráva z rezidenčního pobytu ESAC
Leden 2015

Práce, které jsem realizovala během mého rezidenčního programu v ESAC v Českém Krum-
lově, se zcela odklonily od původního, zamýšleného projektu.
Důvodem byla blížící se výstava ve Východoslovenské galerii v Košicích, na které spolupracuji 
se slovenskou umělkyní Zuzanou Žabkovou a jejíž zahájení je plánované na 5.3. 2015. Využila 
jsem tedy měsíc strávený v Českém Krumlově ke koncentrované práci na přípravách na pro-
jektu “Až se vrcholky našeho nebe spojí, můj dům bude mít střechu.”
Naším společným motivem se stává vnímání prostoru a budování jeho architektury skrz 
pohyb a instalaci. Inspirace k celému projektu vznikla v květnu 2014 na společné reziden-
ci v AQB v Budapešti. Vypálené poschodí budovy mě přivedlo k myšlence rozpracovat motiv 
staré japonské obkladové techniky Shou Sugi Ban. Ve svých kolážích využívám tuto techniku 
opalování dřev – vnějších obkladů obydlí a ponechávám ji v jejím prvotním stádiu. To, co se 
mělo původně ocitnout venku, zůstává v mých kresbách uvnitř.
Dispozice ateliéru mi tak umožnily práci i na větších formátech a celková atmosféra, krásný 
výhled a prostředí tak posunuly směřování kreseb k uvolněnějším výstupům. Začala jsem zde 
novou sérii kreseb, které pracují s pohybem, gestem a dynamikou. Padající papírky vytváří 
“náhodné” kompozice a v jejich útržcích lze rozpoznávat fragmenty lesa.
Vzniklo zde i několik nápadů a skic na instalace, které se budou realizovat během dvoutýden-
ních příprav přímo v prostorách galerie v Košicích. 
Několik kreseb a malou instalaci jsem měla možnost vystavit již během rezidenčního pobytu 
a to v Ukradené galerii v Hradní ulici, kterou v součastnosti provozuje Eva Králíková. 
Pro výstavu v malé vitríně vznikla jedna kresba, která byla doplněna o dvě další a jednu in-
stalaci v přilehlém prostoru. Tato výstava byla alespoň vlastním otestováním mé práce v ko-
mornějších podmínkách.
Nedělních vernisáží jsem se účastnila pravidelně a byly vždy příjemným setkáním a zapo-
jením se do místní komunity. 
Velmi pozitivně hodnotím i vybrané období, protože město nebylo tolik přeplněné turisty a 
vodáky a neumožňovalo ani mnoho rozptýlení. Týden po mém příjezdu končila  dlouhodobá 
výstava J. Sopka a J. Koláře v Egon Shiele Art Centru, kterou jsem ještě stihla navštívit., jinak i 
výstavu Anji Manfredi v Domě umění v Českých Budějovicích a Marka Meduny v galerii Měsíc 
ve dne.
Celkově byla rezidence velice příjemným zážitkem a před připravovanou výstavou důležitým 
časem stráveným většinou na procházkách po přírodě, samotném městě a převážně prací v 
ateliéru. Ocenila jsem i samotu, která tak umožnila hlubší ponor do procesu tvorby.
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